
Чергове засідання Пре-
зидії ЦК Атомпрофспілки,
що відбулося 19 жовтня у 
м. Южноукраїнськ, розпоча-
лося з обговорення інформа-
ції Голови Атомпрофспілки
Валерія Матова про внесен-

ня змін до постанови Прези-
дії ЦК профспілки від 16.07.
2012 року №  П-2-5. Зва-
жаючи на суспільно-політич-
ні процеси, пов’язані з ви-
борами до Верховної Ради
України, подальшим фор-

муванням нового складу ор-
ганів державної влади та
управління, Президія прийня-
ла рішення про перенесення
терміну скликання II Пленуму
ЦК на першу половину берез-
ня 2013 року, місце прове-
дення якого та основні пи-
тання порядку денного буде
визначено на наступному
засіданні виборного керівно-
го органу профспілки.

Постановою Президії ЦК
затверджено «План заходів
організації молоді Атом-
профспілки на 2013 рік»,
яким, зокрема, передбаче-
но провести Форум проф-
молоді у другій половині
вересня, змагання команд
КВК — у першій декаді трав-
ня, щорічний турнір «Силачі
Атомпрофспілки» — у першій
декаді червня та XI Спартакіа-
ду молодіжної організації —
у серпні.

Відповідно до ухваленого
на засіданні Президії ЦК рі-
шення 8-9 листопада 2012
року в м. Київ відбудеться
семінар з гендерних питань
за участю представників пе-
рвинних, об’єднаних і нечис-
ленних профспілкових орга-
нізацій — загалом 25 осіб.

Згідно з п. 2 постанови V
З’їзду Атомпрофспілки Ук-
раїни від 28.03.2012 року 

№    П53-10 «Про зміни до Ста-
туту Атомпрофспілки», Пре-
зидією ЦК внесено редак-
ційні уточнення до п. 6.18.29
Статуту Атомпрофспілки Ук-
раїни та викладено його у
такій редакції: «6.18 Проф-
спілковий комітет… 6.18.29
як виборний орган первин-
ної профспілкової організації
розпоряджається майном і
коштами, які належать на
праві власності ППО».

На засіданні обговорено
підсумки участі збірної ко-
манди Атомпрофспілки у
фінальних змаганнях XVIII
Всеукраїнської міжгалузевої
спартакіади трудящих про-
мислової сфери та транспор-
ту, що відбулися у м. Алуш-
та 6-9 вересня цього року.
Зважаючи на те, що збірна
команда фізкультурних орга-
нізацій Атомпрофспілки вибо-
рола у загальнокомандному
заліку перше місце серед
колективів другої групи, а в
особистому заліку спортсме-
ни отримали дві золоті, сім
срібних та чотири бронзові
нагороди, футбольна і волей-
больна команди — відповідно
срібні та бронзові медалі, Пре-
зидія ЦК профспілки визнала
успішним виступ збірної ко-
манди профспілки. 
(Закінчення на 2-й стор.)

Гласность — наилучшее
средство безопасности — в
который раз заставляет
Представителя Атомпроф-
союза в Чернобыльской
объединенной организации
Николая Тетерина публич-
но, открыто заявлять об
опасностях, которые угро-
жают прекращением работ
по ликвидации последст-
вий аварии на ЧАЭС, нагне-
танием морально-психоло-
гического напряжения в
трудовых коллективах зоны
отчуждения.

Сегодня Представитель
Атомпрофсоюза обеспокоен
тем, что до предела «точки
кипения» обострилась ситуа-
ция с финансированием об-
щегосударственных черно-
быльских программ. По сути,
приостановлены работы в зо-
не отчуждения. 35 млн. грн. за
сентябрь на такие цели недо-
получено бюджетных  средств.
Более серьезную обеспокоен-
ность вызывает и то, что с
января этого года на выполне-
ние предусмотренных работ в

зоне отчуждения выделено
средств на уровне 2011 го-
да. Бюджетные расходы на 
2012-й также были сориенти-
рованы на прошлогодние це-
ны на бензин, газ, электроэ-
нергию, лечебно-профилак-
тическое питание. В том числе
заявленных бюджетных наз-
начений не хватает на зара-
ботную плату: заканчивается
октябрь, а с вахтовиками еще
не рассчитались за сентябрь. 

(Окончание на 2-й стр.)
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У сфері впливу Атомпрофспілки перебувають підприємства Міненерговугілля України, МНС, Мінприроди, Мінохорони здоров’я України тощо     http://www.atomprofspilka.info

КОНКУРС ПРОФЕСІЙНОЇ МАЙСТЕРНОСТІ ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

МІНІМІЗАЦІЯ НАСЛІДКІВ АВАРІЇ НА ЧАЕС:
ЗАГРОЗА ПРИПИНЕННЯ РОБІТ

Шість перемог 
із восьми можливих здобули
молоді рівненські атомники 

Конкурс професійної
майстерності ДП НАЕК
«Енергоатом» пройшов
на Рівненській АЕС у жов-
тні. Для представників
РАЕС це була найбільша
кількість перемог на зма-
ганнях, які проводяться з
2007 року. 

Участь у конкурсі про-
фесійної майстерності взя-
ли майже 40 фахівців за
вісьмома спеціальностями:
дефектоскопіст рентгено-,
гаммаграфування, водій лег-
кового автомобіля, ізолю-
вальник з термоізоляції,
електромонтер з випробу-
вань та вимірювань, інже-
нер з налагодження і вип-
робувань, електрослюсар з
обслуговування автомати-
ки та засобів вимірювань
електростанцій 6-ї групи,
фрезерувальник, оператор
спецводоочищення. Рані-
ше усі учасники стали пе-
реможцями аналогічних
конкурсів, що проходили
безпосередньо на майдан-
чиках підприємств: ВП РАЕС,
ВП ХАЕС, ВП ЗАЕС, ВП
ЮУАЕС, ВП «Атоменер-
гомаш» та ВП «Управління

справами». Змагалися по-
за конкурсом та переймали
позитивний досвід колег-
українців молоді спеціалісти
з АЕС Росії: Нововороне-
зької, Курської, Балаковсь-
кої, Кольської та Ленінград-
ської.

Конкурс професійної
майстерності проходив у

два етапи. На першому учас-
ники виконували теоретич-
ні завдання, до яких входи-
ли питання з вузької спе-
ціалізації, з охорони праці та
пожежної безпеки. Успішно
пройшовши теоретичний
етап, конкурсанти перехо-
дили до практичної части-
ни. Конкурсна комісія, а це
— керівники та провідні фа-
хівці підрозділів усіх підпри-
ємств-учасників, а також
представники організації
молоді, оцінювала не тільки
якість виконання запропо-
нованого завдання у відве-
дений час, а і дотримання
вимог безпеки та охорони
праці, знання обладнання,
інструментів, пристосувань
і механізмів, послідовність
операцій тощо. Загальна
оцінка кожного учасника
виводилася підсумовуван-
ням показників теоретич-
ного тестування та прак-
тичної роботи.
(Закінчення на 2-й стор.)

ОПАСНАЯ БЕЗОПАСНОСТЬ
ЗОНЫ ОТЧУЖДЕНИЯ

У ПРЕЗИДІЇ ЦК АТОМПРОФСПІЛКИ

ПІДБИТО ПІДСУМКИ РОБОТИ,ПІДБИТО ПІДСУМКИ РОБОТИ,
ВИЗНАЧЕНО ПЛАНИ НА ЗАВТРА ВИЗНАЧЕНО ПЛАНИ НА ЗАВТРА 



(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Відзначено вагомий вне-
сок у позитивні здобутки збір-
ної команди Атомпрофспілки
у цих змаганнях керівни-
ків підприємств, спортивних
об’єктів та голів профко-
мів: ДП «Схід ГЗК», ЗАЕС,
ЮУАЕС, ХАЕС та Представ-
ника Атомпрофспілки в Чор-
нобильській об’єднаній ор-
ганізації. За успішні досяг-
нення у фінальних змаганнях
міжгалузевої спартакіади на
засіданні ухвалено рішення
про нагородження Грамо-
тою Президії ЦК Атомпроф-
спілки п’ятьох осіб — призе-
рів Всеукраїнської спар-
такіади і тренерів збірної
команди Атомпрофспілки.

За багаторічну плідну
працю та вагомий внесок у
розвиток фізичної культури і
спорту в трудових колекти-
вах підприємств атомної

енергетики і промисловості
України і з нагоди 20-річчя
від дня заснування Цент-
рального фізкультурно-спор-
тивного клубу «Атом Украї-
ни» Президія ЦК профспілки
своєю постановою нагоро-
дила знаками Атомпроф-
спілки, Почесними грамота-
ми і Грамотами й оголосила
Подяку 31 особі та відзна-
чила пам’ятними призами
Президії ЦК дев’ять найкра-
щих фізкультурно-спортив-
них колективів ЦФСК «Атом
України».

Президія ЦК профспілки
розглянула ряд інших внут-
рішньоспілкових питань та
прийняла відповідні рішен-
ня.

Учасники засідання того
ж дня вшанували пам’ять
колишнього члена Президії
ЦК, активного розбудовника
профспілки, голови профко-
му ЮУАЕС Олександра По-
номаренка і поклали живі
квіти до його могили на мі-
ському цвинтарі.

Фотоінформація 
Миколи ВАРЧИНОГО

Работников и ветеранов
энергетической отрасли с
юбилеем поздравил премьер-
министр Украины Николай
Азаров. Глава правительства
отметил выдающуюся роль
министерства и вклада его
работников в развитие оте-
чественного топливно-энер-
гетического комплекса.

«Под руководством ми-
нистерства возводились
мощные гидро-, тепло- и
атомные электростанции,
развивалась объединенная
энергосистема страны, раз-
рабатывались все новые
месторождения, осущест-
влялось успешное сотруд-
ничество предприятий энер-
гетической отрасли с пред-
приятиями других отраслей
экономики, привлекались
новые инвестиции, заклю-
чались международные до-
говоры», — было сказано в
официальном поздравле-
нии премьер-министра.

Министр энергетики и
угольной промышленности

Украины Юрий Бойко в при-
ветственной речи отметил,
что за эти полвека удалось
достичь значительных успе-
хов в развитии ТЭК. «Была
создана уникальная газотран-
спортная система с сетью
подземных газохранилищ.
Главная транспортная арте-
рия надежно обеспечивает
углеводородами потребите-
лей в Украине и большинство
европейских стран, развитие
угле- и нефтегазодобываю-
щей отрасли. Создана Объе-
диненная энергетическая
система, благодаря чему на-
селение и промышленность
Украины надежно обеспечены
электроэнергией. Профес-
сионализм и огромный опыт
работников энергетической
отрасли стал залогом успеш-
ной реализации этих и многих
других проектов», — сказал
министр. При этом Юрий
Бойко особо подчеркнул, 
что сегодня перед украинс-
ким топливно-энергетичес-
ким комплексом стоят важ-

ные задачи, самая главная из
которых — достижение пол-
ной энергетической незави-
симости. 

Поздравления в адрес
энергетиков поступили от
председателя Верховной
Рады Украины Владимира
Литвина, представителей
энергетической отрасли Рос-
сии и Беларуси, руководите-
лей энергетических компа-
ний Украины, общественных
организаций, включая Атом-
профсоюз. Во время тор-
жественных мероприятий
за значительный личный
вклад в обеспечение разви-
тия электроэнергетической
отрасли, добросовестный
труд и высокий профессио-
нализм Почетной грамотой
Кабинета министров Украи-
ны и памятными подарками
наградили работников ком-
паний отрасли, ветеранов-
энергетиков, представите-
лей отраслевых профсоюзов,
в частности, и Председателя
Атомпрофсоюза Валерия Ма-
това (на снимке — справа).

Напомним, осенью 1962
года было создано Минис-
терство энергетики и элек-
трификации УССР, которое
затем несколько раз реорга-
низовывалось. В частности, в
1992 году, после распада
СССР, оно было переимено-
вано в Министерство энер-
гетики и электрификации
Украины, в 1997-м — преоб-
разовано в Министерство
энергетики Украины, в 1999
году — в Министерство топ-
лива и энергетики Украины,
а в 2010 году — в Ми-
нистерство энергетики и
угольной промышленности
Украины.

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

У результаті найсильніши-
ми у більшості конкурсів за
спеціальностями були пред-
ставники Рівненської АЕС:
водій легкового автомобіля
Микола БЕРЕЗНИЙ (транс-
портний цех), дефектоскопіст
Олексій КАЧИНСЬКИЙ (служ-
ба контролю металу), фрезе-
рувальник Віктор КУШНІРУК
(цех підготовки виробництва),
електрослюсар Андрій ДОВ-
ГУН (цех теплової автоматики
і вимірювань), інженер Сергій
ЛЕВКОВЕЦЬ (служба нала-
годження та випробувань ус-
таткування), електромонтер
Максим НАЛАПКО (електрич-
ний цех). Найкращими за про-
фесіями «Оператор спецводо-
очищення» та «Ізолювальник з
термоізоляції» стали пред-
ставники Хмельницької АЕС

Олександр МАХАЧИК та
Олександр ГРЕБІНЬ відпо-
відно. А рівненські атомники
Іван РОМАНЧУК (хімічний
цех) та Олег ТИМОФІЇВ (ре-
монтно-будівельний цех) по-
сіли у цих спеціальностях
треті місця. 

Усі призери конкурсу
нагороджені грошовими пре-
міями, а переможці отри-
мають право на підвищен-
ня професійного розряду 
або надбавку до заробітної 
плати.

Конкурси професійної
майстерності — це змаган-
ня між працівниками однієї
спеціальності, в яких вияв-
ляються професійні нави-
ки, теоретична підготов-
ка працівників та вміння
застосовувати знання на
практиці. Це один з дієвих
шляхів підвищення кваліфі-
кації молодих робітників,
інженерно-технічних кадрів і
службовців, вдосконалення
їх майстерності, зростан-
ня продуктивності праці та
підвищення культури без-
пеки.

Конкурси професійної
майстерності проводить що-
року Рада молоді ДП НАЕК
«Енергоатом» за підтримки
адміністрації та профспілко-
вого комітету Компанії, як
всередині відокремлених
підрозділів, так і між ними.
Організовує конкурси на са-
мих АЕС Організація молоді
станцій за підтримки адмі-
ністрацій і профкомів.

Іванна КОВБ
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО
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КОНКУРС ПРОФЕСІЙНОЇ МАЙСТЕРНОСТІ ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»МІНЕНЕРГОВУГІЛЛЯ УКРАЇНИ — 50 РОКІВ

ГЛАВНАЯ ЗАДАЧА НАЦИОНАЛЬНОГО ТЭК —
ПОЛНАЯ ЭНЕРГОНЕЗАВИСИМОСТЬ

В октябре в Киеве в Международном центре культу-
ры и искусств (Октябрьский дворец) состоялись празд-
ничные мероприятия по случаю 50-летия создания
Министерства энергетики.

МІНІМІЗАЦІЯ НАСЛІДКІВ АВАРІЇ НА ЧАЕС: ЗАГРОЗА ПРИПИНЕННЯ РОБІТ

ОПАСНАЯ БЕЗОПАСНОСТЬ ЗОНЫ ОТЧУЖДЕНИЯ
(Окончание.

Начало на 1-й стр.)
С начала года работни-

кам зоны отчуждения не
выплачивается материаль-
ная помощь к отпуску, есть
большая задолженность по
выплатам за работу вахто-
вым методом, так называе-
мых суточных, и премиаль-
ных. На социальные нужды
предприятиям сегодня нуж-
но около 18 млн. грн. с на-
числениями.

Мы дважды писали пи-
сьмо на имя Николая Аза-
рова, подчеркивает профли-
дер. Первый раз в апреле,
когда пересматривался бюд-
жет, просили увеличить по
нашей программе необхо-
димые средства. К велико-
му сожалению, нам не доба-
вили ни копейки. В июне
направили второе письмо с
просьбой — срочно пробле-
му решить. Но опять никаких
«телодвижений». Есть отпи-
ска Минфина и первого ви-
це-премьер-министра Ва-
лерия Хорошковского, что
«пересмотрим госбюджет, и
ваши пожелания будут учте-
ны. Или же вы можете у
себя, внутри министерства,
перераспределить какие-
то деньги с одной програм-
мы на другую». Естест-
венно, это сделать весьма
сложно, так как само Ми-
нистерство чрезвычайных
ситуаций профинансирова-
но на 42% от потребности,
поэтому какие-то перебро-
ски здесь практически не-
возможны. 

Сегодня мы не можем
выполнять требования Ге-
нерального соглашения, по-
тому что рост заработной
платы в 2012 году у нас
будет значительно меньше,
чем 16%, которые заложены
в главном государственном
социально-трудовом доку-
менте. По расчетам, зара-
ботная плата в сентябре
оказалась меньше, чем в
декабре минувшего года.
Мы не реализуем Отрас-
левое соглашение в части
выплаты суточных. 

Ситуация с выделением
госсредств требует приня-
тия срочных мер. На мой
взгляд, необходимо либо
изыскать возможность пере-
распределить деньги внутри
министерства, потому что
МЧС является главным рас-
порядителем бюджетных
средств, или решить вопрос
через Премьер-министра
Украины о дополнительном
финансировании. 

Мы недавно в Черно-
быле провели свою профсо-
юзную конференцию, дали
время Госагентству Украи-
ны по управлению зоной
отчуждения (ГАЗО Украины)
вместе поискать пути реше-
ния проблемы. Но специа-
листами Госагентства было
предложено, образно гово-
ря, затянуть нам пояса —
урезать выплаты, платить
меньше премию, матери-
альную помощь. И все вне-
бюджетные деньги, которые
зарабатываем, бросить на
заработную плату. Предп-

риятия пойти по этому пути
не могут, за счет внебюд-
жетных средств они рассчи-
тываются за бензин, элек-
троэнергию и все остальные
хозяйственные нужды. К
примеру, ГСП «Чернобыль-
ский спецкомбинат» — это
самое большое наше пред-
приятие. При расчете фонда
оплаты труда на этот год
госпредприятие заложило
99 млн. грн. Ему выделили
94 млн., то есть на 5 млн. грн.
меньше тех минимальных
заявленных средств, кото-
рые нужны были для выпла-
ты заработной платы. Пред-
полагалось эти 5 млн. грн.
отправить на выплату зара-
ботной платы из заработан-
ных внебюджетных средств,
и как бы вопрос закрывался.
Но фактически из внебюд-
жетных денег госпредприя-
тием было передано на вып-
лату заработной платы всего
200 тыс. грн. Почему? Пото-
му что спецкомбинат дол-
жен был закрывать все хо-
зяйственные расходы за
счет своих внебюджетных
средств. Бюджетных ассиг-
нований не хватает, в пер-
вую очередь, на продукты
питания, на энергоносите-
ли, на подготовку к зи-
ме, выполнение конкрет-
ных, предусмотренных Чер-
нобыльской программой
работ. Если бы этого не бы-
ло, предприятия зоны от-
чуждения просто бы остано-
вились. 

Чернобыльская объеди-
ненная организация Атомп-

рофсоюза свою конферен-
цию не закрыла и 23 октября
провела второй ее этап
(постановление конферен-
ции печатается в номере. —
Прим. ред.). На днях как
член коллегии МЧС поднимал
проблему госфинансирова-
ния на заседании коллегии
министерства. Обратился к
и.о. министра  Виталию Пет-
ровичу Буту о помощи ре-
шить наш вопрос. Попро-
сил инициировать рабочую
встречу перед Премьер-
министром с участием пер-
вых лиц министерства и
Атомпрофсоюза. Бут согла-
сился, что, «как только будут
готовы соответствующие
материалы, тогда организу-
ем такую встречу». 

Мы сейчас делаем все
возможное, чтобы проб-
лему с недофинансирова-
нием предприятий Черно-
быльской зоны отчуждения и
выполнение социальных га-
рантий работников урегули-
ровать на уровне перегово-
ров, путем «выхода» на пра-
вительство. Ну, а если нас
не услышат, будем органи-
зовывать акции протеста. У
нас просто нет другого
выхода. Тем более, что и на
2013 год такая же ситуация
складывается, так как фи-
нансирование планируется
на уровне этого года. Опять
проблемы зоны отчужде-
ния, работники которой
обеспечивают радиацион-
ную безопасность Украи-
ны,  закладываются в гос-
бюджет?!

У ПРЕЗИДІЇ ЦК АТОМПРОФСПІЛКИ

ПІДБИТО ПІДСУМКИ РОБОТИ,ПІДБИТО ПІДСУМКИ РОБОТИ,
ВИЗНАЧЕНО ПЛАНИ НА ЗАВТРА ВИЗНАЧЕНО ПЛАНИ НА ЗАВТРА 

Голові
Державного агентства  України 
з управління зоною відчуження

Холоші В.І.
Шановний Володимире Івановичу!
23 жовтня була проведена Конференція Чорнобильської

ООП, яка продовжила роботу Конференції ЧООП від 26
вересня ц.р., на якій розглядалися питання виконання
Галузевої угоди між ДАЗВ України та Атомпрофспілкою, а
також колективних договорів на підприємствах зони відчу-
ження, які підпорядковані ДАЗВ України.

За результатами роботи Конференція прийняла такі
рішення:

1.Вимагати від Сторін колективних переговорів без-
умовного виконання  положень Галузевої угоди між ДАЗВ

України та Атомпрофспілкою та колективних договорів, які
укладені на підприємствах.

2. Прийняти до відома зобов’язання керівництва ДАЗВ
України та керівників підприємств зони відчуження щодо
виконання до кінця 2012 року соціально-економічної скла-
дової Галузевої угоди та колективних договорів.

3. Доручити Раді голів Чорнобильської ООП здійснювати
постійний контроль за виконанням домовленостей та
зобов’язань ДАЗВ України, керівників підприємств щодо
фінансового забезпечення виконання Галузевої угоди та
колективних договорів, а також оперативно доводити до
членів профспілки результати їх виконання. 

З повагою
Представник Атомпрофспілки – 

Голова Ради голів профкомів ЧООП М.В.ТЕТЕРІН

Конференція ЧООП ухвалила рішення про направлення звернення…



Не так давно списи навколо
Податкового кодексу України
стосовно його положень схре-
щувалися як на майдані в сто-
лиці, так і в багатьох високих і
не дуже високих кабінетах. Про-
те, усупереч безлічі запере-
чень, вимог та пропозицій, він
був ухвалений парламентом і
набув чинності.

Нині навіть важко перелічити
кількість різних поправок та змін,
що внесені до Податкового кодек-
су України за досить нетривалий
період.

На часі нова хвиля реформу-
вання податкової системи. І для
цього є вагомі причини. Взяти хоча
б той факт, доведений розрахун-
ками, що бідні громадяни в нашій
країні сплачують у п’ятдесят разів
більше податків, ніж багаті, в роз-
рахунку на одну гривню доходу. А
ще: досить суттєвою є дискриміна-
ція щодо оподаткування стосовно
працюючих громадян. Очевидним
є те, що працюючі поповнюють
через податки державну казну не

один, а декілька разів: при нараху-
ванні заробітної плати — раз, при
купівлі будь-яких товарів чи пос-
луг, через ПДВ, — удруге. І цей
перелік можна продовжити. Тим
часом роботодавці перебувають у
привілейованому становищі сто-
совно оподаткування прибутку.
Працівник платить податок при
одержанні заробітної плати з усьо-
го доходу, а роботодавець — тільки
з прибутку. До того ж, трудові дохо-
ди у вигляді заробітної плати опо-
датковуються за ставками щонай-
менше втричі вищими, ніж доходи
від нетрудової діяльності (дивіден-
ти, відсотки депозитних вкладів,
прибутки від продажу рухомого та
нерухомого майна тощо).

Розрив між доходами багатих і
бідних громадян України, за дани-
ми експертів, сягнув 40 разів. А це
вже загрожує національній без-
пеці та соціальній стабільності
України.

Прикрим є також факт, що за
рейтингом Світового банку Doing
Business, в 2011 році Україна

посіла серед 183 можливих 181-е
місце.

Отож, ситуація, що складаєть-
ся довкола Податкового кодексу
вимагає проведення (чи продов-
ження) податкової реформи, ос-
новною метою якої має бути зба-
лансування інтересів держави, під-
приємств та громадян.

Над проектом кардинального
оновлення плодаткової системи
плідно попрацювали фахівці Мін-
фіну та ДПСУ. Він спричинив бур-
хливу реакцію. Розпочалося жваве
його обговорення в бізнесових та
громадських колах. 

Нещодавно у Федерації проф-
спілок України відбулося публічне
обговорення на тему «Впровад-
ження соціальних ініціатив в ході
податкової реформи: погляд у май-
бутнє».

Дискусія була жвавою, конк-
ретною стосовно окремих поло-
жень законопроекту, рельєфно
виокремлювалися позиції всіх сто-
рін соціального діалогу. 

Профспілки, які представляли
заступники голови ФПУ Григорій
Осовий, Сергій Кондрюк, працівни-
ки профспілок атомної енергетики
та промисловості, металургійної
промисловості, машинобудування
та інших, виступали за справедли-

ве оподаткування, наполягали на
уніфікації підходу до оподаткуван-
ня зарплати та прибутку підпри-
ємств шляхом відновлення дії 
неоподаткованого мінімуму на
рівні прожиткового для працездат-
них осіб — еквівалента собівартості
для працюючих громадян, встанов-
лення рівня податкового наванта-
ження на доходи від трудової
діяльності у вигляді заробітної
плати на рівні не вищому, ніж рі-
вень оподаткування інших до-
ходів, удосконалення порядку
надання податкової знижки, зок-
рема через запровадження реаль-
ного механізму віднесення до її
складу витрат на лікування та
медичне обслуговування, запобі-
гання ухиленню від сплати подат-
ків як механізму наповнення бюд-
жету всіх рівнів, виваженого підхо-
ду до надання податкових пільг з
метою стимулювання пріоритет-
них галузей економіки та підтрим-
ки соціально незахищених катего-
рій населення. 

В обговоренні пропозицій проф-
спілок взяли участь представники
Державної податкової служби Ук-
раїни Дмитро Серебрянський і
Дмитро Ревчук.

Дискусії та детальне обго-
ворення точилися щодо проблем

сільськогосподарського податку,
зниження ставки ПДВ, ліквідації
податкових пільг, «детінізації»
економіки, підвищення заробітної
плати, зменшення навантаження
на фонд оплати праці, наповнен-
ня Пенсійного фонду, внесення
окремих змін до митного та іншо-
го законодавства. Називалися
цифри: ліквідація ухилення від
сплати податків та ПДВ могла б
додати до бюджету 2 трильйони
гривень.

Важливою умовою встанов-
лення податкового спокою має
стати формування у суспільстві
ставлення до порушників законо-
давства, сувора податкова дис-
ципліна всіх суб’єктів.

Надзвичайно важливу дум-
ку висловив президент Спілки
орендарів і підприємців України
Віктор Хмільовський, наголо-
шуючи на тому, що будь-який
законопроект має бути якнай-
ширше обговорений у суспіль-
стві: у профспілковому середо-
вищі, серед роботодавців, в усіх
заінтересованих громадських
організаціях. Коли будуть віднай-
дені компромісні рішення, тоді й
закони не потребуватимуть змін і
доповнень.

Петро ВАСИЛЕНКО
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СТРАХОВИЙ ЗАХИСТ

Податковий кодекс під обстрілом
СОЦІАЛЬНА ДИСКРИМІНАЦІЯ ПРАЦІВНИКІВ

ОКРЕМІ ПИТАННЯ ПЕНСІЙНОГО ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ

1. ОФОРМЛЕННЯ ДОКУМЕНТІВ ДЛЯ ПРИЗНАЧЕННЯ
ПЕНСІЙ

1.1. Загальний порядок оформлення документів
для призначення пенсій

Відповідно до статті 58 Закону України від 9.07.2003 
№  1058-IV «Про загальнообов’язкове державне пенсійне
страхування» пенсійне забезпечення здійснюють органи
Пенсійного фонду України. Державне регулювання та нагляд
за дотриманням норм цього Закону щодо призначення
(перерахунку) і виплати пенсій у солідарній системі та взає-
модії Пенсійного фонду з фондами загальнообов’язкового
державного соціального страхування здійснює центральний
орган виконавчої влади у сфері праці та соціальної політики і
його територіальні органи. 

Постановою правління Пенсійного фонду від 25.11.2005
№   22—1 затверджено Порядок подання та оформлення до-
кументів для призначення (перерахунку) пенсій відповідно
до Закону України «Про загальнообов’язкове державне пен-
сійне страхування» (далі — Порядок №    22—1). Цей порядок
визначає, які документи необхідні для призначення (пере-
рахунку) пенсій за віком, за інвалідністю, у разі втрати году-
вальника, за вислугу років; правила їх підготовки та подання
працюючими і непрацюючими особами, приймання,
оформлення і розгляд органом, який призначає пенсію, а
також містить зразки заяви та інших документів.

•Заява про призначення пенсії працюючим громадянам і
членам їхніх сімей (у разі втрати годувальника) подається
працівником (членом його сім’ї у зв’язку з втратою годуваль-
ника) до управління Пенсійного фонду України у районах, міс-
тах і районах у містах через посадову особу підприємства,
установи, організації. За бажанням працівника цю заяву він
може подати особисто за місцем проживання (реєстрації).

• Заяву про призначення пенсії непрацюючим громадя-
нам і членам їхніх сімей заявник подає особисто або через
представника, який діє на підставі виданої йому довіренос-
ті, посвідченої нотаріально, безпосередньо до органу, що
призначає пенсію, за місцем проживання (реєстрації), або
законний представник відповідно до законодавства за міс-
цем проживання (реєстрації) заявника.

За місцем проживання до районного (міського) управ-
ління Пенсійного фонду подають також заяви (працюючі та
непрацюючі громадяни) про переведення з одного виду
пенсії на інший; про перерахунок пенсії; про припинення
виплати пенсії у зв’язку з виїздом за кордон; про поновлен-
ня виплати раніше призначеної пенсії тощо. 

За призначенням пенсії звертаються після виникнення
права на пенсію. Для призначення пенсії за віком можна
звертатися і до настання пенсійного віку, але не раніше ніж
за місяць до виникнення права на цю пенсію. 

Пенсії за віком і за інвалідністю призначаються незалеж-
но від того, припинила особа працювати на час звернення
за пенсією чи ні. Пенсії за вислугу років призначаються у
разі залишення роботи, яка дає право на цю пенсію. Якщо
особа одночасно має право на різні види пенсії, то призна-
чається лише один її вид на вибір.

Довідкова інформація
Відповідно до ст. 26 Закону України «Про загально-

обов’язкове державне пенсійне страхування» право на
призначення пенсії за віком мають застраховані особи,
які досягли пенсійного віку 60 років та за наявності у них
страхового стажу не менш як 15 років.

До досягнення зазначеного віку право на пенсію за
віком мають жінки 1961 року народження і старші після
досягнення ними такого віку:

55 років — які народилися до 30 вересня 1956 року
включно;

55 років 6 місяців — які народилися з 1 жовтня 1956 року
по 31 березня 1957 року;

56 років — які народилися з 1 квітня 1957 року по 30 ве-
ресня 1957 року;

56 років 6 місяців — які народилися з 1 жовтня 1957 року
по 31 березня 1958 року;

57 років — які народилися з 1 квітня 1958 року по 30 ве-
ресня 1958 року;

57 років 6 місяців — які народилися з 1 жовтня 1958 року
по 31 березня 1959 року;

58 років — які народилися з 1 квітня 1959 року по 30 ве-
ресня 1959 року;

58 років 6 місяців — які народилися з 1 жовтня 1959 року
по 31 березня 1960 року;

59 років — які народилися з 1 квітня 1960 року по 30 ве-
ресня 1960 року;

59 років 6 місяців — які народилися з 1 жовтня 1960 року
по 31 березня 1961 року;

60 років — які народилися з 1 квітня 1961 року по 31
грудня 1961 року.

Пенсія за інвалідністю, що настала внаслідок загаль-
ного захворювання (у т. ч. каліцтва, не пов’язаного з робо-
тою, інвалідності з дитинства), призначається за наявності
страхового стажу, зазначеного в ст. 32 Закону України «Про
загальнообов’язкове державне пенсійне страхування» (від 
1 до 10-14 років роботи залежно від віку настання інвалід-
ності або на день звернення за пенсією).

Розміри пенсій за інвалідністю визначаються у відсотках
до пенсії за віком залежно від групи інвалідності: інвалідам 
I групи — 100%; інвалідам II групи — 90%; інвалідам ІІІ групи
— 50% пенсії за віком.

Пенсія у зв’язку із втратою годувальника признача-
ється за наявності страхового стажу, необхідного для при-
значення пенсії за інвалідністю, і обчислюється у відсотках
до розміру пенсії за віком померлого годувальника (у розмі-
рі 50% пенсії за віком на одного утриманця та в розмірі
100% пенсії за віком — на двох і більше утриманців). При
цьому згідно з постановою Кабінету міністрів України від
26.03.2008 №   265 «Деякі питання пенсійного забезпечення
громадян» у разі, коли щомісячний розмір пенсійних виплат
(з урахуванням надбавок, підвищень, додаткових пенсій,
цільової грошової допомоги, сум індексації та інших доплат
до пенсій, встановлених законодавством, окрім пенсій за
особливі заслуги перед Україною та щомісячної доплати до
пенсії у зв’язку із втратою годувальника членам сімей шах-
тарів, смерть яких настала внаслідок нещасного випадку на
виробництві або професійного захворювання) не досягає в
осіб, яким призначено пенсію у зв’язку із втратою годуваль-
ника, на одного непрацездатного члена сім’ї 100%, на двох
— 120%, на трьох і більше — 150% прожиткового мінімуму,
встановленого законом для осіб, які втратили працездат-
ність, таким особам надається щомісячна державна адрес-
на допомога до пенсії у сумі, що не вистачає до зазначених
розмірів.

Оскільки працюючі громадяни документи для призначен-
ня пенсії оформлюють за місцем роботи, то на кожному під-
приємстві (в організації, установі) має бути визначено поса-
дову особу, на яку покладається підготовка документів для
призначення пенсій (далі — посадова особа). Як правило,
такими посадовими особами призначають працівників відді-
лу кадрів, оскільки найбільше питань при оформленні доку-
ментів виникає саме щодо підтвердження стажу роботи.

Для якісного і своєчасного оформлення документів,
необхідних для призначення пенсій, надання консультацій із
пенсійних питань посадова особа повинна володіти відповід-
ними знаннями з пенсійних питань, зокрема, знати основні
положення Порядку №    22—1 та Порядку підтвердження наяв-
ного трудового стажу для призначення пенсій за відсутності
трудової книжки або відповідних записів у ній, затвердженого
постановою Кабінету Міністрів України від 12.08.1993 №     637. 

Посадова особа підприємства веде облік працівників, у яких
протягом певного періоду, наприклад, року, виникне право на
пенсію, для завчасної підготовки та перевірки необхідних доку-
ментів, зокрема записів у трудовій книжці та належного їх
оформлення. Якщо потрібно, вона отримує уточнювальні довід-
ки (особливо це стосується пільгового пенсійного забезпечен-
ня), робить запити за попереднім місцем роботи працівника.

Посадова особа повинна мати всі бланки документів для
призначення пенсій, які необхідно подавати до органів
Пенсійного фонду. Як було зазначено вище, зразки бланків
передбачені Порядком №   22—1, проте у разі потреби їх
можна отримати в органах Пенсійного фонду. 

(Далі буде)

Шановні спілчани!
Серед питань соціального захисту

особливе місце належить захисту прав
та інтересів працівників у сфері пенсій-
ного забезпечення. Адже в Україні з
45,5 млн громадян 13,7 млн стано-
влять пенсіонери. Водночас працюю-
чих громадян, які сплачують внески до
Пенсійного фонду, — 13,8 млн. У трав-
ні 2012 року мінімальна пенсія за віком
становила 838 грн, середня — 1399,21
грн, а максимальна — 8380 грн. 

Із прийняттям пенсійної реформи в
Україні відбулися зміни у солідарній
пенсійній системі, запроваджено тре-
тій рівень — систему недержавного
пенсійного забезпечення. 

Федерація профспілок України бра-
ла активну участь у розробленні законо-
проектів у сфері пенсійного забезпе-
чення. Основною метою проведення
пенсійної реформи ФПУ вважала необ-
хідність забезпечення справедливого
підходу у визначенні пенсій для всіх
категорій громадян залежно від трива-
лості страхового стажу й розміру отри-
муваної заробітної плати та підвищення
пенсій до рівня, що гарантує достатній
рівень життя. 

На жаль, у 2011 році профспілкам
та іншим об’єднанням громадян не
вдалося не допустити внесення змін до
законодавства, якими погіршено окре-
мі норми пенсійного забезпечення. Це,
зокрема, підвищення пенсійного віку,
збільшення тривалості страхового ста-
жу для встановлення мінімальної пен-
сії, погіршення умов перерахунку пен-
сій працюючим пенсіонерам. Стосовно
підвищення пенсійного віку слід зазна-
чити, що Уряд робив спроби підвищити
пенсійний вік іще з 2004 року, але зав-
дяки зусиллям профспілок, інших гро-
мадських організацій, народних депу-
татів України цього не було допущено. І
лише через вісім років таке рішення
було прийнято. 

В Україні створено вже понад 100
недержавних пенсійних фондів, які охоп-
люють близько 0,5 млн осіб, а загальна
сума пенсійних активів становить тро-
хи більше 1 млрд грн. Причиною пові-
льного розвитку добровільної накопичу-

вальної системи є насамперед низька
заробітна плата, заборгованість із її
виплати, високий рівень неформальної
зайнятості, недовіра до накопичуваль-
них систем (ураховуючи гіркий досвід
минулих заощаджень), а також відсут-
ність державних гарантій збереження
накопичених коштів.

Запровадження другого рівня (обо-
в’язкового накопичувального пенсій-
ного страхування) відкладено доти,
доки будуть досягнуті умови, визначені
прикінцевими положеннями Закону
України «Про загальнообов’язкове дер-
жавне пенсійне страхування». При цьо-
му ФПУ вважає, що спершу потрібно
навести лад у солідарній системі, а
штучне прискорення строків запровад-
ження другого рівня, унаслідок чого із
солідарної системи буде вилучено
значну частину страхових внесків, тіль-
ки призведе до погіршення пенсійного
забезпечення.

Насамперед треба вжити заходів,
спрямованих на збільшення надход-
жень до Пенсійного фонду. Це дасть
змогу ліквідувати дефіцит бюджету
Пенсійного фонду та забезпечить пос-
тупове зростання пенсійних виплат у
солідарній системі. 

Нині є багато проблем у пільговому
пенсійному забезпеченні працівників,
зайнятих на роботах зі шкідливими та
важкими умовами праці: несвоєчасно
проводиться атестація робочих місць,
спостерігаються випадки відмови ад-
міністрації підприємств видавати пра-
цівникам необхідні підтверджувальні
документи, підприємства не повністю
відшкодовують витрати Пенсійного
фонду на виплату пільгових пенсій. На
вимогу ФПУ та об’єднань організацій
роботодавців Мінсоцполітики України
створило тристоронню робочу групу
для опрацювання пропозицій з удоско-
налення порядку відшкодування під-
приємствами витрат Пенсійного фон-
ду на виплату пільгових пенсій.

Протягом 2012 року Мінсоцпо-
літики має підготувати законодавчі
пропозиції щодо звільнення солідарної
пенсійної системи від невластивих для
неї видатків, запровадження обов’яз-

кових корпоративних пенсійних схем
для фінансування дострокових і спеці-
альних пенсій, удосконалення порядку
призначення та індексації пенсій, ство-
рення рівних умов індексації пенсії
незалежно від закону, за яким вона
призначена, та інші. Безперечно, ФПУ
опрацьовуватиме всі ці пропозиції для
покращення законодавства й недопу-
щення погіршення пенсійного забез-
печення громадян.

З метою розширення співпраці з
питань законотворчої, методичної, ін-
формаційної роботи, реалізації спільних
проектів і програм у квітні 2012 року укла-
дено угоду між Федерацією профспілок
України та Пенсійним фондом України.

Читачі газети у низці інформацій на
цю тему знайдуть відповіді на запитан-
ня, які виникають при визначенні права
на пенсію, обчисленні страхового стажу
та заробітку, а також ознайомляться з
прикладами розрахунку пенсій за віком,
за інвалідністю та у разі втрати году-
вальника — з урахуванням нещодавно
внесених змін до законодавства. 

Обчислення стажу роботи та заро-
бітку для призначення пенсій тісно
пов’язане зі сплатою внесків до Пен-
сійного фонду. Тому первинні проф-
спілкові організації мають здійснювати
постійний контроль за своєчасною та
повною сплатою підприємством єди-
ного соціального внеску, а також кон-
тролювати роботу адміністрації під-
приємства щодо належного ведення
трудових книжок працівників і збере-
ження на підприємстві відповідних під-
тверджувальних документів про роботу
та заробітну плату працівників, видачу
необхідних документів для призначен-
ня пенсій, а у разі необхідності надава-
ти можливу допомогу працівникам у
захисті їхніх законних пенсійних прав. 

Сподіваємося, що ці матеріали, ста-
нуть у пригоді працівникам профспіл-
кових комітетів і членам профспілки.

Володимир МАКСИМЧУК, 
завідувач відділу пенсійного 

забезпечення управління з питань
соціального страхування та 

пенсійного забезпечення апарату
Федерації профспілок України



Мало кто знает, что 
при отборе спортсменов на 
Параолимпиаду требования
очень жесткие. Олимпийс-
кий цикл длится четыре
года. Чтобы попасть на эти
соревнования, Международ-
ный параолимпийский ко-
митет оценивает результаты
спортсмена, показанные на
соревнованиях внутри стра-
ны, европейских и мировых
чемпионатах и уже по сум-
марным показателям опре-
деляет участников Пара-
олимпиады. 

Чтобы обеспечить свое
участие в Параолимпиаде, ну-
жно войти в шестерку силь-
нейших спортсменов мира,
так как количество мест в
команде жестко ограничено.
В этом, кстати, существенное
отличие Параолимпиады от
Олимпиады. Здоровым спорт-
сменам достаточно стать
призерами своей страны,
чтобы войти в сборную. За-
работав лицензию, государ-
ство в лице спорткомитета
вправе само определить, кто
именно будет защищать его
честь на международном
уровне. А вот в Параолим-
пиаде лицензия исключи-
тельно именная, и заменить

спортсмена, получившего
ее, на другого никак нельзя.

К этой Параолимпиаде в
сборной готовились восемь
человек. Но двоих дисква-
лифицировали буквально
накануне соревнований, и в
Лондон отправились шесть
украинских спортсменов. Из
них двое — Татьяна Ши-
роколава из Запорожья и
Анатолий Микалюк из Вин-
ницы — во время выступле-
ния показали нулевой ре-
зультат, поскольку судьи не
засчитали им ни один из
трех подходов. 

Оценивая выступление
Раи, ее тренер убежден: на то,
что девушка заняла 6-е место,
повлияло сразу несколько
факторов. Отчасти свою роль
сыграло и то, что она впервые
выступала на соревновании
такого высокого уровня в
весовой категории 48 кг (до
этого — в весе 44 кг). Вес
штанги, которую подняла Рая
в Лондоне — 95 кг. Третий
подход — 98 кг, судьи девуш-
ке не засчитали. Реальные ее
возможности, которые спорт-
сменка показывала в послед-
ние два месяца — 100—105 кг
по три повторения, рассказал
Сергей Михайлович.

Что помешало ей повто-
рить свой же лучший ре-
зультат? Возможно, недо-
статочный психологический
настрой, ведь чувство от-
ветственности за возложен-
ные ожидания очень давят, а
тренера, который может
успокоить и поддержать, к
сожалению, рядом не было.
Так считает сама Рая. Сер-
гей Михайлович отметил и
то, что всего за несколько
дней до своего выступления,
уже в Лондоне, во время тре-
нировки Рая поднимала
максимальный вес, тогда как
для восстановления ее орга-
низма требуется около 12-14
дней, чтобы повторить свой
лучший результат. 

Конкуренция на этой Па-
раолимпиаде была просто ог-
ромной. Если в 2004 году
спортсменка из Луганска в
категории 48 кг с результатом
95 кг заняла третье место, а
лучший результат той Пара-
олимпиады не превышал
105 кг, то в этом году в Лон-
доне спортсменка из Нигерии,
занявшая первое место, вы-
жала штангу весом в 135 кг!
Второе место — у россиянки,
третье — у китаянки. 

Проблема пауэрлифтинга
еще и в том, что, в отличие от
других видов спорта, в ко-
торых участвуют инвалиды,
здесь нет классификации по
заболеваниям. Например, в
легкой атлетике, плавании
инвалиды с ДЦП соревнуются
только лишь с людьми с ана-
логичным заболеванием. И
только в пауэрлифтинге ника-
кого разделения нет. В ре-
зультате колясочники часто
уступают пальму первенства
спортсменам с другими забо-
леваниями, но крепко стоя-
щими на двух ногах. О том,
чтобы сделать четкое разде-
ление в пауэрлифтинге, на
международном уровне поду-
мывают уже несколько лет. И
если к этому все-таки придут,
шансы Раи привезти в Энер-
годар олимпийскую медаль
значительно вырастут, счита-
ет ее тренер.

«Рая очень веселый, под-
вижный, активный человек. В
жизни это хорошо, но в спор-
те, особенно накануне важ-
ных соревнований, иногда
мешает сосредоточиться на
главной цели. Тем не менее я
считаю, что она молодец! Для
девушки, которая еще 10 лет

назад жила в крайне тяжелых
условиях и даже боялась ду-
мать о том, что ждет ее впере-
ди, сегодня войти в шестерку
лучших спортсменов мира,
побывать во многих странах,
иметь возможность благода-
ря атомной станции зани-
маться спортом, получить
свое жилье, обрести уверен-
ность в завтрашнем дне —
это огромная победа. Рая
сильная и трудолюбивая. В
зале она выкладывается на
100 процентов. Сергей Ку-
мейко благодарен всем, кто
верит в его воспитанницу и
помогает спортсменке при-
нимать участие в различных
соревнованиях. Прежде всего
— администрации и профсо-
юзному комитету Запорожс-
кой АЭС, администрации пла-
вательного бассейна, где тре-
нируется девушка.

Конечно, у Раи Топор-
ковой осталось после этой
поездки много ярких впечат-
лений. Несмотря на напряже-
ние перед выступлением, вре-
мени хватило и на то, чтобы
познакомиться, подружиться
с ребятами из сборной, нем-
ного посмотреть Лондон.
Город очень впечатлил де-
вушку, которой выпала воз-
можность увидеть Тауэрский
мост, Биг-Бен, спуститься в
лондонское метро. Если же
сравнивать впечатления от
двух Параолимпиад, в кото-
рых она принимала участие,
то публика в Лондоне девушку
просто потрясла. Трибуны на
соревнованиях были запол-
нены, билеты раскуплены,  а
болельщики реагировали на
выступления очень эмоцио-
нально, поддерживая не толь-
ко своих спортсменов, но и
представителей других стран. 

Людмила ГОТЫЧ
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СОЦІАЛЬНІ ПАРТНЕРИ ВП ЗАЕС: 
ОРГАНІЗАЦІЯ КУЛЬТУРНО-МАСОВИХ ЗАХОДІВ

ЗВІТУЄ ПРОФСПІЛКОВЕ ВЕТЕРАНСТВО

СВЯТО ХРАНЯТ ТРАДИЦИИ 
Недавно во Дворце культуры ГП «ВостГОК» состоя-

лась отчетная конференция ветеранской организации,
на которой совет ветеранов предприятия отчитывался
о своей годичной работе. 

В зале, по-семейному, собрались делегаты (всего 261
человек), которые представляли 4690 ветеранов ГП
«ВостГОК». В конференции приняли участие председатель
профкома предприятия Б.Н.Филиппов, представители
городских общественных организаций.

В своем докладе председатель совета ветеранов
Леонид Воронченко отметил, что отчетный период был
насыщен знаменательными событиями и важными датами. 

Вообще за отчетный период проведено 46 заседаний пре-
зидиума, свыше 40 оперативных совещаний на злободневную
для ветеранов тематику и четыре семинара с председателями
цеховых организаций, их заместителями и волонтерами.

Инициативно и творчески работают советы ветеранов
ГМЗ, Ингульской шахты, Управления, АТХ, РМЗ и РСУ. Их
оценка работы на конференциях единодушно признана удо-
влетворительной, а ветераны ГМЗ работе своего совета
поставили оценку «хорошо».

Леонид Владимирович в своем докладе большое внима-
ние уделил социальной защите прав и интересов ветеранов,
в частности, ветеранов войны, детей войны, которых на учете
в организациях состоит 2077 человек, и ветеранов труда.
Основной жизненной силой социальной защиты ветеранов
являются активисты-волонтеры, вот имена некоторых из них:
Л.В.Бычкова, М.В.Минеева, Ф.Х.Тинчерова, С.В.Соловьева,
В.И.Неплюй, В.В.Новиков, А.И.Скрипник, совет старейшин
Ингульской шахты в полном составе и другие. 

Традиционно у совета ветеранов крепкая связь и
сотрудничество с администрацией ВостГОКа и профкомом.
Благодаря этому сотрудничеству совет ветеранов комбина-
та и советы цеховых ветеранских организаций обеспечены
помещениями и всеми бытовыми условиями. За отчетный
период ветераны получили более 180 путевок в санатории и
дома отдыха, 150 путевок в профилакторий, не говоря уже о
базах отдыха. А как сказал в своем докладе председатель
ревизионной комиссии Г.Г.Захода, согласно колдоговору в
кассу совета ветеранов поступило 289350 гривен, из кото-
рых только по Желтоводской площадке израсходовано
193555 гривен. Эти деньги расходовались на благотвори-
тельную помощь, на лечение особо нуждающихся ветера-
нов, на посещение их в больнице и на дому, на похороны,
приобретение канцтоваров и поощрение актива.

В активе добрых традиций ветеранов комбината важное
место занимает патриотическое воспитание подрастающе-
го поколения. Частыми гостями у школьников УВК «Диво-
світ», СШ №  12 и №   5 бывают ветераны ГМЗ, АТХ и шахты
«Новая». 

В своих выступлениях делегаты конференции поднима-
ли уже традиционные вопросы, которые их волнуют: цены
на продукты питания, медицинское обслуживание, тарифы
на коммунальные услуги и сами коммунальные услуги, как
сказал В.И.Шапошник, «от порога до крыши и дороги». 

Конференция приняла постановление, в котором дала
удовлетворительную оценку работе совета ветеранов и отчет-
ный доклад ревизионной комиссии приняла к сведению.

Петр ЖЕЖЕР, 
член городского совета ветеранов Украины.

На снимке: встреча-вечер ветеранов с педагогами
и учениками местной музыкальной школы.

МАЄТЕ ПРАВО

Якщо чоловік доглядає
за дитиною

Чи може чоловік офор-
мити на себе державну
допомогу при народженні
та з догляду за дитиною
до трьох років?

Петро НОВАК, 
м. Нетішин

На підставі статті 13 ЗУ
«Про державну допомогу
сім’ям з дітьми», пунктів
10,15,17 Постанови Кабіне-
ту Міністрів України №   1751
«Про затвердження Порядку
призначення і виплати дер-
жавної допомоги сім’ям з
дітьми» у редакції від 03.02.
2012 допомога надається
одному з батьків дитини.
Згідно із чинним законодав-
ством право на допомогу з
догляду за дитиною до до-
сягнення нею трирічного ві-
ку має особа (один із батьків
дитини, усиновлювач, опі-
кун, баба, дід або інший ро-
дич), яка фактично здійснює
догляд за дитиною. Якщо
чоловік фактично здійснює
догляд за дитиною, отже, він
має право оформити допо-
могу з догляду за дитиною
на себе.

Ми так живемо, працюємо і відпочиваємо
Традиційно восени у

культурно-діловому цент-
рі «Молодіжний» Запо-
різької атомної електро-
станції розпочинається
творчий конкурс «Ми так
живемо, працюємо і від-
почиваємо». 20 цехів і
підрозділів ВП ЗАЕС ві-
зьмуть участь у різнома-
нітних номінаціях: випуск
стінних газет, радіопро-
грам, конкурсі фотомай-
стерності, декоративно-
прикладного мистецтва,
художньої самодіяльно-
сті, де, у свою чергу, бу-
де представлено вокал,
театральне аматорське
мистецтво, поезію (всього
11 номінацій). До 1 грудня
включно усі охочі можуть
насолодитися творчістю
своїх колег. Цей конкурс
за останні роки став най-
яскравішим святом м.
Енергодар. 

Для кожного підрозділу
атомної станції виділено

куратора КДЦ «Молодіж-
ний», який допомагає не
лише у виборі репертуару,
а й у проведенні цього по-
пулярного в Енергодарі
свята. Сьогодні на сцену
культурно-ділового центру
виходять уже діти і навіть
онуки тих, хто 12 років
тому стояв біля витоків
організації цього конкурсу,
адже і на Запорізькій атом-
ній електростанції відбува-
ється зміна поколінь пра-
цівників. 

Спеціалісти «атомки»
— це в основному люди
технічних спеціальностей,
енергетики. Тим цікавіше
їм відкривати свій твор-
чий потенціал. Кількість
номінацій щороку збіль-
шується. Протягом трьох
останніх років проводить-
ся конкурс фотомайстер-
ності. Цього року пред-
ставлено вже більше 150
робіт 14 цехів і підрозділів
ЗАЕС. 

У подальшому най-
кращі роботи, обрані
журі, увійдуть до буклета
«Про наше місто» За-
порізької атомної станції,
а також прикрасять ін-
тер’єри  фойє «атомки».
Завершиться конкурс «Ми
так живемо, працюємо і
відпочиваємо» великим
гала-концертом 14-15 груд-
ня. Як зазначила дирек-
тор КДЦ «Молодіжний»
ВП ЗАЕС Ольга Трош-
кіна, «проведення кон-
курсу стало можливим за
активної підтримки адмі-
ністрації та профспілко-
вого комітету. І це має
вирішальне значення. Як-
би не цяпідтримка, пра-
цівники-атомники не
змогли би відкрити свій
величезний творчий по-
тенціал і почуватися лю-
дьми більш реалізовани-
ми і значущими». 

Прес-центр
Атомпрофспілки

ПАРАОЛІМПІАДА-2012

Раиса Топоркова — в шестерке лучшихРаиса Топоркова — в шестерке лучших
пауэрлифтеров планетыпауэрлифтеров планеты

Это уже была вторая Параолимпиада в жизни неодно-
кратной победительницы чемпионатов Украины, Европы
и мира по пауэрлифтингу Раисы Топорковой. В 2008 году
в Пекине она заняла четвертое место, в этом году в
Лондоне показала шестой результат и вошла в десятку
сильнейших спортсменов планеты. Разумеется, Рая стре-
милась быть в тройке призеров соревнований. О том,
какой была Параолимпиада-2012, рассказала сама Рая, а
ее наставник, заслуженный тренер Украины Сергей
Кумейко, поделился своей оценкой выступления девушки
и приоткрыл завесу закулисного мира большого спорта.

ЗОНА СПОСТЕРЕЖЕННЯ АЕС

СОЦІАЛЬНА СФЕРА — ПРІОРИТЕТНА
Під час проведення громадських слухань з приводу

добудови 3-го і 4-го енергоблоків Хмельницької АЕС
жителі області, розуміючи важливість для держави
отримання додаткових енергоресурсів, у цілому підтри-
мали спорудження Х/3-Х/4. Серед застережень і умов
підтримки проекту була умова виділення коштів на
будівництво об'єктів соціального призначення в зоні
спостереження в обсязі до 10% від суми, що інвестуєть-
ся в спорудження ядерних установок. 

У вересні 2012 року Верховна Рада України прийняла Закон
України «Про розміщення, проектування та будівництво енер-
гоблоків №    3 і №    4 Хмельницької атомної електричної станції»,
згідно з яким замовник спрямовує на спорудження об'єктів
соціального призначення кошти в обсязі 100 мільйонів гривень,
тобто тільки 0,27% від вартості будівництва. Звичайно, така
ситуація викликала реакцію в громаді й нині широко обговорю-
ється на різних рівнях, викликає неабияке занепокоєння.
Зокрема, нещодавно на пленарному засіданні тринадцятої сесії
Хмельницької обласної ради обранці одноголосно підтримали
депутатський запит Віталія Олуйка до Президента України,
Верховної Ради та Кабінету Міністрів України з приводу виділен-
ня коштів на спорудження об'єктів соціального призначення на
території зони спостереження. На позиції збільшення відраху-
вань наполягає і голова облдержадміністрації Василь Ядуха.
Керівництво НАЕК «Енергоатом», Хмельницької АЕС також вис-
тупає за те, щоб довіра громади базувалася на тих домовле-
ностях, які проголошувалися під час громадських слухань.

Віктор ПАВЛОВ


